

103-1
龍門社會領域
期末報告

校外參訪

故宮國寶

故宮國寶亮起來 特展

近年來故宮博物院舉辦了多項數位展覽，透過新視科技與
光學攝影、雷射投影等技術，賦予古宮藏品的新樣貌。
此次特展也展現了故宮國寶之美。今年首度與台灣公
司合作，舉辦「故宮國寶亮起來」數位展覽以提升藝術教育。
「故宮國寶亮起來」是以臺灣科技結合文化為主軸，展出數
位版《清明上河圖》、《羅漢群像圖》等，並透過互動
裝置與三維模型以及精緻的模型作品，將展覽內容
數位化，以呈現生動的動畫與互動裝置體驗的體驗，藉
此「科技」與「藝術」的對話，展現故宮新風貌。

準備好了嗎?



In recent years, National Palace Museum has held several digital touring exhibitions.
By using the new technologies, the collections of NPM can be interpreted in a new
way. Cleverly utilizing interactive works and video creations, NPM's digital exhibitions
let visitors take a closer look at the beauty of the NPM. For the purpose of promoting
art education, National Palace Museum launches the exhibition "Light up national
treasures" together with Taiwan Power Company this year. It is the first cooperation
between National Palace Museum and Taiwan Power Company. The exhibition shows
the combination of new media and the collections of NPM. There are digital media
installations: Painting Anime "Up the River During Qingming", Adventures in the NPM
Animation, Multi-See Paintings and Calligraphies Interactive Tabletop, Mao Gong Ding
Interactive Installation and selected copies of paintings and calligraphy in this exhibition.
It breaks the boundary of exhibit environment and leads new waves of dialogues between
technology and aesthetics by vivid animation and interactive installations to enrich the
visitors' experiences.



故宮寶
國寶

LIGHT



national treasures

起來

亮





校內講座-南亞多元文化-



校內講座—北韓見聞



閱讀分享





校外講座-連啟元教師



旅遊圖像與文化風尚

連敏元

2014. 12.17





分科小備課



領域會議

